
Vrednotenje dela -
največja nagrada
Jesen Je čas, ko moramo preveritl In oceniti naše
delo na področju mladlnskega prostovoljnega dela.
Če se na letošnje brlgade, ki Jih Je organizirala naša
občlnska konferenca, ozremo v primerjavi z letom
poprej, potem moramo ugotovitl, da Je bll določen
korak vendarle storfen (kar Je razvldno že iz samega
števila brlgadirjev), čeprav Je bllo težav še vedno
veliko.

Ponovno smo se srečali z
velikim razkorakom med šte-
vilom evidentiranih brigadir-
jev in pa tistih, ki so na akcijo
tudi zares odšli, kljub temu,
da smo bili z vsemi prijavlje-
nimi v stalnih stikih. Prav iz-
jemen je primer prijavljenih
za akcijo Slovenske gorice,
kjer osipa ni bilo. Vendar pa
se je v letošnjem letu še moč-
neje kot prejšnja leta - vsaj
po mojem mnenju - izposta-
vilo drugo vprašanje.

Dejstvo je namreč, da že
nekaj časa sprejemamo v bri-
gade vse, ki le želijo fti - ali
drugače povedano, da jih po-
polnjujemo za vsako ceno.
Pri tem imamo seveda včasih
bolj in drugič spetmanj sreč-
no roko. Za letos žal, velja
bolj slednje. Eden, dva ali tri-
je brigadiiji lahko močno za-
grenijo bivanje na akciji
vsem drugim. To pa kljub že-
lji, da bi bile brigade popol-
ne, ni tisto, kar hočemo. Kajti
v naslednjem letu razočara-

nih brigadiijev ne bo več.
V prihodnje bo potrebno

vendarle izdelati nekakšen si-
stem »preverjanja« mladih, ki
se prijavljajo v brigade. Za to
sta vsaj dve možnosti. Prva je
mnenje, ki ga lahko oblikuje
osnovna organizaeija, druga
pa kvalitetne priprave, v ok-
viru katerih mora imeti po-
sebno mesto usposabljanje
vodstvenega kadra. Ni na-
mreč dovolj, da na primer za
komandanta brigade določi-
mo nekoga, ki je na akciji že
večkrat bil; nujno, je da zna
delati z ljudmi, in prav temu
moramo posvetiti več pozor-
nosti. Slabše urejeno nasejje,
hrana, s katero brigadiiji po
tradiciji niso zadovoljni, tež-
ko" delo in še sto drugih stva-
ri, mladi hitro pozabijo, če je
vzdušje v brigadi dobro.

Ne pozabijo pa nečesa dru-
gega: odnosa domačinov,
krajanov, tistih, za katere de-
lajo. V letošnjem letu smo se
srečali z dvema skrajnima
primeroma - na dveh sloven-

skih akcijah. Medtem ko so v
Beli krajini naleteli celo na
kmeta, ki je za vodo, za kate-
ro so ga prosili, zahteval pla-
čilo. Brigadirjem pa tak ali
drugačen sprejem vendarle
veliko pomeni. Kaže namreč,
koliko je njihovo delo vredno
za tiste, katerim ga namenja-
jo. In marsikdo, ki je letos de-
lal v Desterniku, Benediktu,
Trnovski vasi, se bo še rad vr-
nil na akcijo, oziroma bo mla-
dim širom Jugoslavije (akcija
»Slovenske gorice« je zvezna)
pripovedoval o prisrčnem
sprejemu, ki ga je doživel.

Ob koncu samo na kratko
še nekaj besed o spremem-
bah, s katerimi smo se letos
srečali na akcijah. V zadnjem
letu dni je bilo o tem, da je
potrebno življenje organizira-
ti še bolj svobodno, veliko re-
čenega in napisanega. Na
obeh akcijah, katerih sta se
udeležili naši brigadi, smo še
z novostmi lahko tudi prak-
tično srečali. Splošna ocena
je nedvomno pozitivna. V pri-
hodnje bo treba nov model
akcije dopolnjevati.

Kljub težavam je letošnje
leto vendarle pokazalo, da je
mladinsko prostovoljno delo
potrebno in da je zanj vsaj pri
delu mladih tudi zanimanje.
Zato ga je potrebno razvijati
tudi v naprej. Miša Vidic


